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Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Ats Nõlvak 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Anneli Ülemaante (lahkus kell 16.25), Darja Lehtsalu, Ene 

Klaus, Heli Lints, Helve Riitsaar (lahkus kell 17.08), Mart Tilk (lahkus kell 16.05), Ottomar Linna, Triinu 

Ülemaante. 

Puudus: - 

Kutsutud: Märjamaa Noortekeskuse juhataja Triin Põri (päevakorrapunkt 1), arendusspetsialist Kirsti 

Mau (päevakorrapunkt 3), volikogu liige Aare Müil.  

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Huvihariduse ja huvitegevuse kava 2021 

2. Täiskasvanute spordi rahastamine 

3. Valla arengukava 2018-2030 uus redaktsioon. II lugemine 

4. Mittetulundusliku tegevuse toetuse jagamise põhimõtted 

5. Muud küsimused 

 

 

Päevakorrapunkt 1  

Huvihariduse ja huvitegevuse kava 2021 

 

H. Lints: Prognoositav riigieelarvest saadav toetussumma 2021. aastaks on 172 864 eurot. Selle  

saamiseks tuleb kehtestada HH ja HT kava.  

H. Lints kõneles, mida kava sisaldama peab ning sellest, et ettepanekuid kava projekti esitasid Märjamaa 

MKK ja SA Märjamaa Spordikeskus. 

H. Lints juhtis tähelepanu sellele, et võrreldes varasema kavaga on selles kokkuvõte kevadel läbiviidud 

küsitlusest. 

T. Põri kõneles küsitlusest.  

H. Lints märkis, et osadelt teenuste pakkujatelt pole saadud huvitegevuses osalevate noorte nimekirju 1. 

oktoobri seisuga ning seetõttu pole kavas toodud ringide tabel täiuslik.  

T. Põri lisas, et kavas toodud tabelis on toodud ainult need võimalused, mille nimekirjad on esitatud. 

Tabelis on kajastatud hetkeolukord, kui mitte arvestada neid, kes jätsid oma nimekirjad esitamata. 

 

Ettekandja ja T. Põri vastasid  küsimustele. 

*A. Nõlvak kõneles „Talendid rajale“ ( https://www.talendidrajale.ee/)   projektist. See on mõeldud 

lastele kardispordis esimeste sammude tegemiseks. Võidusõiduvarustust ega karti võistleja omama ei pea, 

kõik vajalik sisaldub 50€ osalustasus ning tagatakse osalejale võistluspaigas kohapeal. Kokku toimub 16 

etappi üle Eesti. 

Ettepanek – kaaluda võimalust tekitada uuest hooajast valla lastele võimalus selles sarjas osalemiseks. 

Näiteks 10 noorele. 

T. Põri vastas, et see võimalus on HH ja HT toetuse raames täiesti olemas.  

M. Tilk tegi ettepaneku lisada tabeli päisesse millise kuupäeva seisuga need andmed on esitatud. 

Otsustati: Ettepanekut arvestada. 

https://www.talendidrajale.ee/
https://www.talendidrajale.ee/
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T. Põri selgitas, et hetkeolukorra kaardistuse nõue tuleneb noorsootöö seadusest, kus on kirjas, mida HH 

ja HT kava peab sisaldama.  

 

*M. Tilk: Meilt küsiti ettepanekuid kitsaskohtade ning eesmärkide ja strateegiliste valikute 

lähtepõhimõtete kohta. Miks neid ettepanekuid pole projekti lisatud? 

H. Lints vastas, et tänane koosolek ongi koht, kus neid arutatakse ja otsustatakse, kas need lisatakse või 

mitte.  

T. Põri kommenteeris SA Märjamaa Spordikeskus ettepanekuid: 

- Lähteolukorra kirjeldusse ei saa lisada SA Märjamaa Valla Spordikeskust, sest SA ei ole tänasel päeval 

teenuse pakkuja. SA rendib vaid ruume teenuse pakkujatele, nt MK Juhan, Rapla Korvpallikool jne. 

Teenuse pakkujatena on üldnimetusena märgitud spordiklubid.  

- Võimaluste koondtabelist puuduvad Selveri Võrkpalliklubi ja Rapla Korvpallikool, sest nad ei ole 

kahjuks esitanud nimekirju. 

- Pikemaajalisem visioon ja tegevuskava HH ja HT arendamiseks ja rahastamiseks ei ole HH ja HT 

täiendava toetuse põhieesmärk. See peaks olema osa valla arengukavast või siis eraldi valdkondliku 

arengukava teema. Mõte on iseenesest väga hea, sest meil peaks olema üldpilt, kuid see üldpilt ei saa 

sõltuda sellest toetusest kuna see on ajutine. Meie pikemaajalisem tegevuskava võiks olla koostatud nii, et 

see ei sõltu ühestki rahastusest.  

M. Tilk oponeeris: Pikemaajalisem visioon peaks siiski olema. Riigi rahastamine on üks võimalus 

tegevuste rahastamiseks ja kui me näiteks ülejärgmisel aastal riigi toetust ei saa, kas me siis jätame HH ja 

HT rahastamise üldse ära? 

T. Põri selgitas, et ta on täiesti nõus, et taoline kava peab olema, kuid see ei peaks olema seotud selle HH 

ja HT kavaga (mis käsitleb riigieelarvest saadavat toetust). Kui riigi toetus kaob, siis peab olema vald 

võimeline jätkama oma vahenditest kava elluviimist. Vallal puudub kohustus jätkata peale riigi toetuse 

lõppemist tegevustega, mis on hetkel sellest toetusest rahastatud. Algusest peale on öeldud, et see on 

ajutine toetus. 

A. Nõlvak: Kui riigi toetus kaob, peaks valla eelarvesse tekkima sisuliselt sama eelarve mahuga rida HH 

ja HT toetuseks.  

M. Tilk: Küsimus on selles, et kui riigilt toetust ei tule, siis kust see tuleb? 

Toimus arutelu. 

M. Tilk märkis, et suuremas ringis on läbi arutamata, milliseid tegevusi me tahame teha. Tuleks, just 

lähtudes huviharidusest, leppida kokku, mis on meie prioriteedid, mida me teeme jne ning selle järgi 

peaks jaotama ka riigi toetust. 

t. Põri jätkas SA ettepanekute kommenteerimist: 

- Alaeesmärgi, tervislike ja füüsilist  - kehalist ja vaimset aktiivsust toetavate treeningrühmade ja 

tegevuste toetamine, lisamine – see ei ole selle rahastuse eesmärk. Selle rahastuse eesmärk on eelkõige 

mitmekesisuse ja kättesaadavuse parandamine. Juhendajate palkamist toetab kavas esitatud  kitsaskoht 

KK2.5 „kvalifitseeritud juhendajate puudus“. 

Kokkuvõtteks märkis T. Põri, et SA ettepanekud on taolised, mis on juba kavas kirjas. Küll teises 

sõnastuses, s.o lähtudes spetsiifilisemalt noorsootööseadusest, kuid iseenesest on need olemas. 

Alaeesmärgiks pakutud „Tervislike ja füüsilist - kehalist ja vaimset aktiivsust toetavate treeningrühmade 

ja tegevuste toetamine“ on hea ettepanek, kuid pigem valla üldisesse huvitegevuskavasse. Käesolevas 

kavas ei kirjutata lahti ühegi valla asutuse spetsiifilisi probleeme. MKK ettepanek toetada laagrites ja 

konkurssidel jne osalemist on samuti kavas juba kajastatud. MKK ruumipuuduse probleemi ei anna 

kahjuks selle rahastuse raames lahendada.  

 

*A. Müil: Kõlas, et pole esitatud nimekirju. Kas teenuse pakkujal on kohustus mingiks kuupäevaks need 

saata? 

T. Põri: Teenuse pakkuja toetuse saaja peab koos lõpparuandega esitama ka nimekirja. Praegu ei saa ma 

aluseks võtta nimekirju, mis eelmisel aastal koos lõpparuandega esitati, sest kavas tuleb aluseks võtta 

01.10.2020 seisuga toimivad ringid ja nimekirjad. 

A. Müil: Kas ei saaks korda ümber teha nii, et teenuse pakkujal oleks kohustus esitada nimekiri 1. 

oktoobri seisuga? 

T. Põri: Kirjad sai kõigile välja saadetud. Rahastamisotsuse tegemisel me arvestame, kas aruanded ja 

nimekirjad on esitatud või mitte.  
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Kõneldi ringi nimekirjade koostamisest ja esitamisest. T. Põri juhtis tähelepanu sellele, et antud korra 

alusel rahastamise sihtrühmaks on 7.-19. aastased lapsed ja noored ning teisi ei ole mõtet esitatavasse 

nimekirja lisada.  

T. Põri selgitas, et ringi nimekiri tuleb ka siis saata kui sa ei ole toetuse saaja, sest oluline on saada üldpilt 

võimalustest.  

 

*Kõneldi vallale eraldatava toetuse suurusest. T. Põri juhtis tähelepanu sellele, et 2021.a summa võib 

väheneda, kuid praegu on palutud kava koostamisel arvestada 2020.a summaga.  

 

*M. Tilk: Kuidas valdkonna kitsaskohtades ja strateegiliste valikute lähtepõhimõtetes on arvestatud 

läbiviidud küsitluste tulemustega? Tundub, et kitsaskohad ja lähtepõhimõtted on täpselt samasugused kui 

kehtivas kavas. 

H. Lints vastas, et probleemid ongi valdavalt samad ja me pole suutnud neid kitsaskohti ületada ning ega 

kitsaskohad ei olegi sellised, mida suudaks aastaga likvideerida.  

M. Tilk: Te ei näinud ühtegi punkti, mida küsitluse tulemusena oleks tulnud muuta? 

T. Põri rääkis lahti kitsaskohti ning selgitas, et kui ring on käima läinud, siis jätkusuutlikkuse tagamiseks 

on oluline, et rahastus jätkuks.  

T. Põri: Meie piirkonna kaks nõrgemat kohta on LTT-valdkond (loodus ja täppisteaduste ning 

tehnoloogia valdkond) ning tehnikasport. 

 

*Kõneldi HH ja HT toetuse lisavoorust (kus jagada 14 tuhat ning kuhu saab esitada taotlusi inventari 

soetamiseks ning mis tuleb ellu viia 2020.a jooksul) ning uuest taotlusvoorust 2021.a tegevuste 

toetamiseks.  

 

*Räägiti veelkord läbiviidud küsitlusest. 

Ettepanekud: 

- nooremas vanusegrupis võiks küsitlusele vastata laps koos lapsevanemaga; 

- kaasata klassijuhatajaid; 

- tõhusaim viis on paberkandjal küsitluse täitmine – nii saadakse rohkem tagasisidet kui e-

küsitlusega, kuigi koostöös kooliga, kui minnakse kogu klassiga arvutiklassi ja täidetakse e-

küsitlus, oleks hilisem küsitluste töötlemine igatpidi lihtsam ja loodussäästlikum.  

 

* M. Tilk: Küsitlusest tuleb välja, et suurim takistus huvitegevuses osalemisel on suur koormus 

üldhariduskoolis. Kuidas me seda saaks lahendada? 

T. Põri: Formaalset ja mitteformaalset õpet tuleb rohkem lõimida. See on ka üks võimalus, kuidas ka 

huviringi tegevust annaks formaalõppega lõimida. See aga vajab eraldi lähenemist, kooliga koostööd ja 

see ei ole ühe aastaga saavutatav lahendus. Gümnaasiumi osas oli eelmine aasta juba võimalus, et 

huvitegevuses osalemist loeti valikkursuse hulka. Selliseid võimalusi peaks leidma rohkem ka põhikoolis.  

M. Tilk: Ettepanek – võtta ette ja hakata jaanuarist seda asja parandama. 

Toimus arutelu. A. Ülemaante märkis, et Valgu koolis arvestatakse nt rahvatantsu kehalise kasvatusena. 

T. Põri märkis, et selline lähenemine eeldab kooli valmisolekut.  

 

*Arutleti transpordi korraldust – korraldatud õpilastransport seab piirid huvitegevuses osalemiseks. MG-

st sõidavad bussid ära kell 15.30 ja laps saab ringis osaleda kui vanem korraldab ise transpordi (või on 

ühistranspordi võimalus). Võiks olla hilisem lisaring, kuid samas puudub tervikpilt kui suur oleks 

lisaringi reaalne vajadus.  

Toimus arutelu, milline võiks olla mõistlik transpordi korraldus. T. Põri kõneles mõttest printida 

järgmiseks aastaks igale ringijuhendajale jagamiseks välja infokirjad koos taotlusblankettidega, et info 

võimalusest taotleda transpordikompensatsiooni jõuaks iga lapsevanemani.  

 

*Kõneldi 2021.a summade jaotusest. 

Projektis on tegevustoetuseks kavandatud 119 864.-, transpordifondiks 17 000.-, koolitusteks 3000.- ning 

reservfondi 33 000.-. 

M. Tilk: Ettepanek – suurendada tegevustoetust ja vähendada reservfondi. Eeldan, et 2021. aastal 

suureneb sporditegevuse toetamiseks küsitav taotluste hulk.  

T. Põri oli seisukohal, et reservfondi võiks maksimaalselt vähendada 10 tuhande euro võrra, sest kui 

soovime kuulutada välja lisavooru ning juhul kui 2021.a toetussumma väheneb, siis reservfond on see 

koht, mida on kõige lihtsam kärpida.  
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Toimus arutelu. 

 

Otsustati: Muuta riigieelarvelise toetuse jaotust – tegevustoetuseks 130 000 eurot ning reservfondi jätta 

22 864 eurot.   

Otsustati: Esitada, arvestades tehtud muudatusi, HH ja HT kava kinnitamiseks volikogule. 

 

Kell 16.05 lahkus M. Tilk. 

 

Räägiti HH ja HT teenuse pakkuja toetuse taotlusi läbivaatava komisjoni koosseisust, kus valitsuse 

esindajana on endiselt Raivo Heinaru, kes enam vallavalitsusega seotud ei ole. 

 

Otsustati: Kultuurinõunikul teha vallavalitsusele ettepanek nimetada komisjoni vallavalitsuse uus 

esindaja. Vajadusel vaadata ka teistel üle oma organisatsiooni/komisjoni esindatus. 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Täiskasvanute spordi rahastamine 

 

H. Lints: Küsisin vallavalitsuses täiskasvanute sporditegevuse toetamise kohta Märjamaa vallas. Öeldi, et  

juba aastaid tagasi on välja kujunenud seisukoht, et Märjamaa vald toetab täiskasvanute sporti taristu ja 

vastavate tingimuste loomisega, mitte aga rahaliselt ja konkreetsete osavõtutasude kompenseerimisega. 

Viimast on võimalik taotleda läbi mittetulundusliku tegevuse taotlusvoorude. Vallal ei ole võimalusi 

hakata kinni maksma täiskasvanute spordiringides osalemist. 

 

A. Nõlvak: Varasemalt rahastati valla eelarvest Märjamaa Spordiklubi. 

H. Lints: Ka nüüd ei keela keegi MSK-l küsida toetust MTÜ-de taotlusvoorust. Need summad, mis 

varasemalt olid eelarves Metsanurga spordihoone ülalpidamiseks, on planeeritud kõik uuele 

spordihoonele (SA-le).  

Toimus arutelu. Muuhulgas räägiti MTÜ toetuse jaotumisest eri valdkondade vahel, eelkõige kultuur vs 

sport. A. Müil muretses tehnikaspordi rahastamise pärast. Talle selgitati, et ka tehnikasportlastel on 

võimalus taotleda toetust teistega samadel alustel. Mittetulundusliku tegevuse toetamise kogusumma 

suurenemist 2021. a eelarves, võrreldes 2020. aastaga,  loota ei ole.    

A. Nõlvak oli seisukohal, et valla eelarvesse peaks tekkima valdkondade toetuseks eraldi read ning 

arengukavasse peaks prioriteetsena märkima ka täiskasvanute sporditegemise toetamise.  

A. Müil ja A. Nõlvak kinnitasid, et nad ei taha kelleltki raha ära võtta, vaid soov on raha juurde saada.  

A. Müil ja A. Nõlvak olid seisukohal, et kultuuri ja spordi rahade jagamine peaks toimuma eraldi ning 

spordi raha peaks jagama spordiinimesed. 

A. Müil ja A. Nõlvak rääkisid autospordi eripäradest.  

 

Kell 16.25 lahkus A. Ülemaante. 

 

Otsustati: Teha vallavalitsusele ettepanek suurendada vallavalitsuse spordikomisjoni koosseisu 1 liikme 

võrra ja nimetada komisjoni autospordi esindajana Aare Müil.  

 

*Räägiti Märjamaa sauna rahastamisest. 

Märgiti, et kehtiv Märjamaa valla mittetulundusliku tegevuse toetamise kord ei võimalda haldus- ja 

kommunaalkulude katmist.  

H. Lints sõnas, et rahandusosakonna juhataja sõnul on mittetulundusliku tegevuse toetuseks 37 400 eurot. 

A. Nõlvak oli seisukohal, et perspektiivis tuleks leida võimalusi MTÜ-de toetuse suurendamiseks. 

 

Otsustati: Täiskasvanute spordi rahastamise teemalist arutelu jätkata järgmisel koosolekul, kuhu kutsuda 

ka rahandusosakonna juhataja L. Laurits. 

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Valla arengukava 2018-2030 uus redaktsioon. II lugemine 

 

Ettekandega esines K. Mau, kes kõneles 1. ja 2. lugemise vahel laekunud muudatusettepanekutest. 
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Esitati 57 ettepanekut, millest arvestati 22-ga. Kõik ettepanekud, mis rahuldati, olid seotud arengukava 

tekstiga. Investeeringu kavasse esitatud ettepanekuid ei rahuldatud kuna nendeks pole rahalist katet. Kui 

soovitakse investeeringutesse midagi lisada, siis see tähendab juba planeeritud investeeringute 

vähendamist.  

 

Toimus arutelu.  

*A. Müil pakkus, et arengukavas võiks olla kirjas, et Märjamaa Ralli Teamile soetatakse Märjamaa 

lähistele maa-ala rallispordi harrastamiseks. 

K. Mau arvas, et kui see panna, siis arengukava teksti väljakutsete alla.  

*A. Nõlvak: Kas selle investeeringute kava järgi on järgmiseks aastaks hankeplaan valmimas? 

K. Mau vastas, et seda peaks hakkama tegema, kuid täpsemalt ta ei tea seda kommenteerida. 

*K. Mau kõneles põhjalikumalt Märjamaa Gümnaasiumi investeeringutest: Vallavolikogu andis 25. 

augustil loa vallavalitsusele viia läbi hankemenetlus „Märjamaa Gümnaasiumi projekteerimis-

ehitushange“ ning sõlmida leping. Hankemenetluse tulemusel selgus, et madalaim pakkumus ületas hanke 

eeldatavad maksumust. Investeeringute kavas oli planeeritud 2020. aastal 106 431 eurot ning 2021. aastal 

144 000 eurot. Vallavalitsuse ettepanek on lisada MG rekonstrueerimiseks Haimre pst 5 kinnistu müügist 

laekuv 49 500 eurot ning 70 000 eurot tuleks investeeringute kavas „Tehnika tn 11 (vallamaja) keskkütte 

rekonstrueerimine“ arvelt. 

*Kõneldi ujulast ja seal käsilolevatest töödest. 

 

Kell 17.08 lahkus H. Riitsaar. 

 

*A. Nõlvak: Kas arengukavasse saaks kirjutada, et Pillerpalli lasteaiale tuleks perspektiivis üks rühm 

juurde ehitada? 

K. Mau: See on AK tekstis nimetatud.  

 

Otsustati: Info teadmiseks võtta ja nõustuda arengukava kehtestamisega. 

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Mittetulundusliku tegevuse toetuse jagamise põhimõtted 

 

H. Lints andis teada, et 2021. aastaks toetuse taotlused tuleb esitada hiljemalt 1. detsembril.  

Kõneldi mittetulundusliku tegevuse toetusi läbivaatava komisjoni koosseisust. Vallavalitsuse 

spordikomisjoni esindajana on selles Andres Elmik. Kui spordikomisjon soovib nimetada uue esindaja, 

siis see võimalus neil on. Selleks tuleb esitada volikogule kinnitamiseks uus esindaja.  

 

Otsustati: Ettepanek – spordikomisjonil arutada, kas nad soovivad oma esindaja väljavahetamist või 

mitte. 

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Muud küsimused 

 

*) Laitse RallyPpargi kardikool 

A. Müil kõneles kardikoolist, mida korraldab Laitse RallyPark – rallipark maksab 25%, 25% oleks 

lastevanemate katta ning 50% oleks valla osalus. Õpe toimuks 10 nädalavahetusel. Kui seeläbi tekiks 

huvilised, siis oleks järgmiseks etapiks „Talendid rajale“. 

A. Nõlvak: Koolituse kogumaksumus on a 500 eurot ning mõeldud lastele vanuses 8.-15. aastat. Grupi 

suuruseks 15 last. 

Toimus arutelu. Tõdeti, et seda oleks võimalik rahastada HH ja HT toetusest. Lisaks on võimalik küsida 

lapsevanemal transpordifondist transpordi kompensatsiooni. Kui kavas on korraldada ühine bussiga 

minek Laitsesse, siis saab klubi küsida seda  HH ja HT teenuse pakkuja toetusest. 

 

 

*) Metsanurga võimlas olevate karikate saatus 

O. Linna: Uus spordikeskus karikaid vastu ei võta kuna neil pole selleks ruumi. Kuhu need auhinnad 

nüüd pannakse? 
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A. Müil: Näen, et see on spordikomisjoni arutada. 

Toimus arutelu.  

Kultuurikomisjon pidas kõige sobilikumaks karikate hoidmist siiski uues spordihoones.  

 

Otsustati: Teha spordikomisjonile ettepanek arutada Metsanurga spordihoones olevate karikate jm 

auhindade edasist hoidmist. Eesmärk peaks olema, et  neid on võimalik ka eksponeerida.  

 

 

*) Metsanurga spordihoone müük 

A. Nõlvak: Ettepanek -  vallavalitsusel tegeleda Metsanurga võimla müügiga. 

 

 

*) Järgmine koosolek  

Toimus arutelu. 

Otsustati: Järgmine koosolek teha 8. detsembril algusega kell 16. 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                                        /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Ats Nõlvak                                                                                Janika Liländer 

koosoleku juhataja                                                                     protokollija 


